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SENAT

■  30.IV.br. odbyło się VI zwyczajne po
siedzenie Senatu Politechniki Śląskiej. Tuż 
po rozpoczęciu obrad Senat uczcił minutę 
milczenia pamięć zmarłego nagle b, długo
letniego rektora i prorektora Uczelni, 
członka PAN, dyrektora Instytutu Przeróbki 
Kopalin - prof. dr. hab. inż. Jerzego 
NAWROCKIEGO
■  Porządek obrad Senatu uległ poważnym 
zmianom. Wniosek o dokonanie zmian JM Rek
tor uzasadnił następująco: "26.IV.br., a 
więc przed czterema dniami, Sejm uchwalił 
małą nowelizację ustawy o szkolnictwie 
wyższym. Jej tekst będący kserograficzną 
odbitką telefaxu,jaki otrzymaliśmy z Mini
sterstwa Edukacji Narodowej następnego dnia 
otrzymali wszyscy członkowie Senatu. Dołą
czyliśmy również kserokopie dwóch wcześ
niejszych teleksów (z 10 i z 11.IV.br.) od 
Ministra, które dotyczyły sprawy wyborów 
władz akademickich. Postanowienie artykułu 
drugiego ustawy nowelizacyjnej sprawia, że 
przewidziane w porządku obrad dzisiejszego 
posieszenia Senatu punkty: 3. Sprawozdanie 
Komisji ds. Opracowania Ordynacji Wybor
czej i 4. Sprawa powołania Komisji Wybor
czej proponuje rozpatrzyć w innym termi
nie, który określi tok prac legislacyjnych 
w  Sejmie nad nową ustawą o szkolnictwie 
wyższym. Pragnę równocześnie oświadczyć, 
że postanowienie artykułu pierwszego nowe
lizacji rozumiem jako tylko podstawę prawną 
do ewentualnego przedłużenia mojej kaden
cji jako rektora Politechniki Śląskiej,nie 
zaś jako decyzję, która już zapadła". Po 
wypowiedzi przewodniczącego Komisji ds. 
Ordynacji wyborczej prof. A. Maciejnego, 
który bardzo krótko omówił przebieg prac 
związanych z przygotowaniem dokumentu,Se
nat jednomyślnie przyjął propozycje zmian 
w porządku obrad. (Treść teleksów od Mini
stra i tekst nowelizacji ustawy publikuje
my w tym numerze).
I  Propozycje zasad podziału Uczelnianego 
Funduszu Nagród z zysku wypracowanego w 
roku 1989 przedstawił JM Rektor. Założe
niem wyjściowym jest utrzymanie dotychcza
sowego regulaminu nagród UFN. Szczegóły

finansowe. Z przypadającej kwoty 411 min. 
złotych (bez jednostek wydzielonych) za
proponowano pozostawić ok. 10% (40 min zł ) 
jako rezerwę do wykorzystania w drugim 
półroczu. Zgodnie z regulaminem 65% kwoty, 
t j. 240,5 min zł przeznaczono na nagrody 
dla pracowników jednostek działalności pod
stawowej, które bezpośrednio wypracowały 
zysk. 35% kwoty, t j . 129,5 min zł, dla
pracowników pozostałych jednostek i komó
rek organizacyjnych Uczelni. W ramach tej 
grupy zaproponowano dofinansować pulę na
gród dla jednostek działalności podstawo
wej, w których przypadałoby mniej niż 
60 tys. zł na osobę (RAr-2, RAr-3, RAu-3, 
RCh-3, RE-3, RG-1, RG-3, RMF-2, RMF-4), 
właśnie do tego poziomu. W dyskusji,jaka 
się wywiązała, głos zabierali: prof. A. Bo
gucki, prof. K. Machej, prof. A. Maciejny, 
prof. J. Wojnarowski, dr A. Błach, dr B. 
Paluchiewicz, prof. S. Kończak, prof. J.T. 
Gawłowski, prof. A. Zastawny i prof. E. 
Czogała. W głosowaniu jawnym, przy jednym 
głosie wstrzymującym się, Senat zatwier
dził przedstawione propozycje zasad po
działu Uczelnianego Funduszu Nagród.
I  W posiedzeniu udział brało: członków
Senatu 28 (na 43), z głosem doradczym 3 (4), 
zaproszonych 4 (4). Obrady trwały zaledwie 
jedną godzinę i dwadzieścia pięć minut! 
Piszemy zaledwie, bowiem było to najkrót
sze (zwyczajne) posiedzenie Senatu chyba od 
kilku kadencji!

REKTOR, KOLEGIUM REKTORSKIE

■  2.IV.br. (15 posiedzenie) Zasadniczym 
punktem porządku obrad Kolegium była ocena 
działalności niektórych służb i pionów 
Uczelni (m.in. Bazy Transportu, ADM i 
Działu Technicznego). Odpowiednie dane (w 
formie sprawozdania) przedstawili - dyrek
tor Administracyjny mgr inż. W. Wydrychie- 
wicz i zastępcy dyrektora - mgr inż. M. 
Kucharczyk oraz mgr inż. R. Zabawa. Po dy
skusji Kolegium postanowiło przyjąć spra
wozdanie i proponowane plany poczynań oma
wianych służb w najbliższym okresie czasu.
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m Drugim punktem obrad była sprawa regulacji 
płacowych- Według wstępnych ocen i szacun
ków środki, jakie otrzymała na ten cel 
Uczelnia, pozwolą na ustalenie wynagrodzeń 
zasadniczych w grupie nauczycieli aka
demickich i pozostałych pracowników szkoły 
na poziomie górnym w widełkach dla każdej 
kategorii (łącznie z dodatkami funkcyjny
mi). Regulacja obowiązywać będzie z ważno
ścią od 1 stycznia br. (a więc ze skutkiem 
wstecznym). To dobra wiadomość.
I  11.IV.br. (16 posiedzenie) Posiedzenie 
Kolegium zwołane zostało w trybie nadzwy
czaj nym w związku z zaskakującym teleksem, 
jaki dostała Uczelnia (podobnie jak i inne 
szkoły) od Ministra Edukacji Narodowej w 
sprawie wyborów do władz akademickich. Mi
nister prosi rektorów "... o rozważenie ce
lowości takiego ustalenia kalendarza wy
borczego w uczelni, który umożliwiłby
ewentualne przedstawienie kandydatów na 
rektora bezpośrednio przed upływem okreś
lonego w ustawie terminu, tj. w dniach 27-30 
kwietnia br." Taki wymóg - przedstawienie 
Ministrowi kandydatów na rektora - zawiera 
obowiązująca co prawTda ustawa, ale wybory 
miały się odbyć pod rządami już nowej usta
wy! Wszystkie przygotowania do wyborów pod
porządkowane były tej mocno akcentowanej
wykładni. Nie tylko w naszej Uczelni. We 
wszystkich szkołach wyższych. Mocno to 
podkreślało we wszystkich komentarzach sa
mo Ministerstwo kierując do opiniowania
kolejne wersje projektów nowej ustawy. Ko
legium postanowiło zwołać nadzwyczajne po
siedzenie Senatu na dzień 19 kwietnia br. 
dla rozważenia sprawy wyborów w zmienionej 
sytuacji. Wcześniejszy termin nie wchodził 
w rachubę, bowiem spora część pracowników 
wyjechała na urlop w okresie rozpoczynają
cej się właśnie przerwy świątecznej. TEGO 
SAMEGO DNIA w godzinach popołudniowych (po 
15). Następny teleks od Ministra - w któ
rym m.in. "... zwracam się z prośbą o nie
podejmowanie działań wyborczych do końca 
ostatnich dni kwietnia, dla umożliwienia 
przeprowadzenia wyborów akademickich w 
oparciu o nowe regulacje prawne"! ...! Czy 
można coś do tego dodać?
■  23.IV.br. (17 posiedzenie) Kolegium oma
wiało dwie zasadnicze sprawy. Pierwsza to 
zasady podziału Uczelnianego Funduszu Na
gród. Będą one przedmiotem obrad Senatu. 
Druga to sprawa porządku obrad Senatu,któ
ry (w międzyczasie) postanowiło Kierowni
ctwo Uczelni zwołać na dzień 30 kwietnia. 
Zasadniczym problemem pozostaje sprawa wy
borów władz akademickich. Od wspomnianych 
teleksów z Ministerstwa nie napłynęły żad
ne nowe informacje na temat losów projek
tu nowej ustawy o szkolnictwie wyższym. 
A czas ucieka.- Jeszcze obowiązująca ustawa 
przewiduje wybór rektora nie później niż 
do końca maja ostatniego roku ,kadencji. Po
stanowiono ostatecznie w porządku obrad 
umieścić dwa punkty dotyczące wyborów. 
Sprawozdanie Komisji ds. Opracowania Ordy
nacji Wyborczej oraz powołanie Komisji Wy
borczej. Czekać dłużej nie można. Chyba, 
chyba że znów coś się nagle i niespodzie
wanie zmieni! Lepiej odpukać! Takiej sy
tuacji jeszcze nie było. W tej nerwowej 
atmosferze kończące kadencję Kierownictwo 
Uczelni może być jeszcze posądzane o celo
we opóźnianie sprawy wyborów. Brzmi to pa
radoksalnie, jest absurdalne, ale...?

SPRAWA WYBORÓW

■  Teleks 2550 z dnia 10. IV. 1990 r.. "Otrzy
mują rektorzy szkół wyższych MEN - W związ
ku z przyjęciem w projekcie ustawy o szkol
nictwie wyższym innych uregulowań dotyczą
cych wyborów władz akademickich na kaden
cje 1990-1993 proszę panów rektorów o roz
ważenie celowości takiego ustalenia kalen
darza wyborczego w uczelni, który umożli
wiłby ewentualne przedstawienie kandydatów 
na rektora bezpośrednio przed upływem okre
ślonego w ustawie terminu tj. w dniach 
27-30 kwietnia br. Minister Edukacji Na
rodowej prof. dr hab. Henryk Samsonowicz".
■  Teleks 2596 z dnia 11.IV.1990 r. "Bardzo 
pilne. Otrzymują rektorzy szkół wyższych 
MEN. W związku z pytaniami dotyczącymi 
treści teleksu z dnia 10.IV.1990 roku w 
sprawie wyborów władz akademickich uprzej
mie wyjaśniam: 1. zgodnie z obowiązującą
aktualnie ustawą o szkolnictwie wyższym 
kandydaci do funkcji rektora powinni być 
wyłonieni do końca kwietnia br., 2. pro
jekt nowej ustawy o szkolnictwie wyższym, 
który obecnie rozpatruje Sejm, przewiduje 
odmienne terminy wyborcze, 3. dlatego też 
zwracam się z prośbą o niepodejmowanie 
działań wyborczych do końca ostatnich dni 
kwietnia, dla umożliwienia przeprowadzenia 
wyborów akademickich w oparciu o nowe re
gulacje prawne. Minister Edukacji Narodo
wej prof. dr hab. Henryk Samsonowicz".
H  Telefaks. "Warszawa 27.IV.1990 r. Mini
sterstwo Edukacji Narodowej. BP/01726/35/ 
/90/TP. BARDZO PILNE. Szkoły wyższe. Mini
sterstwo Edukacji Narodowej uprzejmie in
formuje, że w dniu 26 kwietnia 1990 r. zo
stała uchwalona przez Sejm ustawa o prze
dłużeniu kadencji organów szkół wyższych 
oraz o zawieszeniu czynności wyborczych. 
Ustawa powyższa wejdzie w życie po podpi
saniu przez Prezydenta Rzeczypospolitej i 
ogłoszeniu w Dzienniku Ustaw. Stosownie do 
przepisów ustawy:
1) przedłuża się do dnia 30 listopada 1990 

roku kadencje organów szkół wyższych, 
do których stosuje się przepisy ustawy 
z dnia 4 maja 1982 r. o szkolnictwie 
wyższym (Dz.U. z 1985 r. Nr42,poz. 201 
z późniejszymi zmianami),

2) zawiesza się czynności wyborcze okreś
lone w rozdziale 2 działu III ustawy, ó 
której mowa w pkt. 1, a czynnościom wy
borczym już podjętym nie nadaje się 
dalszego biegu. - Dyrektor Biura Praw
nego mgr K. Kłopotowski.

NAUKA PRZEMYSŁ,

■  Rozstrzygnięty został w Uczelni konkurs 
na "Najlepszy projekt wynalazczy zastoso
wany w przemyśle w latach 1988-1989". Jury 
konkursu pod przewodnictwem prorektora ds. 
Nauki i Współpracy z Przemysłem prof. J. 
Antoniaka przyznało nagrody 4 najlepszym 
projektom wynalazczym. I miejsce (nagroda 
2 min zł) zajął zespół w składzie: Antoni
M0TYCZKA, Szczepan WYRA, Karol GRZYWA i 
Henryk GÓRAL za wynalazek "Sposób i urzą
dzenie do czyszczenia i wycinania szczelin 
dylatacyjnych". II miejsce (nagroda 1,5 
min zł) zespół: Marek Ermel, Dariusz Cy- 
gankiewicz, Henryk Kolka i Zdzisław Kli- 
masara za projekt wynalazczy "Typoszeregi 
zasilaczy impulsowych z przetwarzaniem EŻP 
05, 06, 07, 08". III miejsce (dwie równo
rzędne nagrody po 1,0 min zł) zespoły: Ana
tol Chomiakow, Szymon Banasik, Józef Mar



szałek, Barbara Chajduga i Henryk Macie
jewski za wynalazek "Sposób aktywowania 
wodnych roztworów hydrazyny stosowanych do 
redukcji tlenu rozpuszczonego w wodzie 
zwłaszcza zasilającej układy energetyczne 
i ciepłownicze" oraz zespół w składzie: 
Andrzej W. Walewski, Tadeusz Chmielniak, 
Janusz Przybyła, Jerzy Thamm, Stanisław 
Krupka, Józef Żyła, Jan Czepelak, Wacław 
Wojnar i Andrzej Mączyński za "Parowy pod
grzewacz powietrza kotłów energetycznych". 
Dyplomy i nagrody dla wyróżnionych zespołów 
zostały wręczone na uroczystości,jaka mia
ła miejsce w sali Kolegium Rektorskiego w 
dniu 20.IV.br. Serdecznie wszystkim laure
atom gratulujemy (równocześnie przeprasza
my. Nie podaliśmy przy nazwiskach stopni i 
tytułów. Protokół Jury takich danych nie 
zawierał, a nie chcieliśmy sami dopisywać).

STOPNIE, TYTUŁY

■  Podczas uroczystości, jaka miała miejs
ce w Belwederze, , tytuły naukowe nadane 
przez Prezydenta RP otrzymali (z dniem 
1.IV.br.): profesora zwyczajnego - prof. 
ndzw. dr hab. Aleksander OPILSKI z Insty
tutu Fizyki (RMF), a profesora nadzwyczaj
nego - doc. dr hab. inż. Jerzy SUWINSKI z 
Instytutu Chemii i Technologii Organicznej 
(RCh). Panom Profesorom najserdeczniejsze 
gratulacje takie od DIARIUSZA!
fl CKK zatwierdziła (30.IV.br.) uchwały rad 
wydziałów o nadaniu stopnia naukowego dok
tora habilitowanego, które uzyskali: doc. 
dr inż. Czesław POTOCKI z Instytutu Orga
nizacji i Ekonomiki Górnictwa (RG, 26.IX.89) 
i dr inż. Zenon IGNASZAK z Politechniki 
Poznańskiej (RMT, 25.X.89). Serdecznie gra
tulujemy!

REKTORZY POLITECHNIKI ŚLĄSKIEJ

H  24 maja br. minie dokładnie 45 lat od 
daty kreowania Politechniki Śląskiej. Jest 
to dobra okazja dla przypomnienia nazwisk 
profesorów, którzy pełnili w tym okresie 
funkcje rektora naszej Uczelni
1. prof. dr inż. Władysław KUCZEWSKI (od 

30.V . 1945 r. do 31.XII.1951 r. z wli
czeniem do kadencji okresu organizacyj
nego Uczelni) ,

2. prof. dr inż.Michał ŚMIAŁOWSKI (1951/52. 
Prof. M. Śmiałowski faktycznie objął 
funkcję rektora z dniem 1.X.1951 r., a 
oficjalnie z dniem 1.1.1952 r. Niespój
ność dat wynika z faktu, że Minister
stwo Szkół Wyższych i Nauki przyjęło 
rezygnację prof. W. Kuczewskiego dopie
ro z dniem 31.XII.1951 r.),

3. prof. mgr inż. Gabriel KNIAGININ 
(1952/53 - 1953/54),

4. prof. mgr inż. Zbigniew JASICKI (1954/55
- 1955/56),

5. prof. dr inż. Stanisław 0CH1JDUSZK0 
(1956/57 - 1958/59),

6. prof. dr inż.Tadeusz LASKOWSKI (1959/60
- 1964/65),

7. prof. dr inż. Jerzy SZUBA (1965/66 -
- 1973/74. Prof. J. Szuba funkcję rek
tora pełnił do 12.XI.1974 r.),

8. prof. dr hab. inż. Jerzy NAWROCKI 
(1974/75 - 1980/81. Prof. J. Nawrocki 
funkcję rektora objął z dniem 13.XI. 
1974 r.),

9. prof. dr hab. inż. Ryszarń PETELA (od
1.IX.1981 do 15.1.1982 r.),

10. prof. dr hab. inż. Marian STARCZEWSKI 
(od 16.1. 1982 do 31.VIII.1984 r.),

11. prof. dr hab. inż. Antoni NIEDERLIlisKI 
(1984/85 - 1986/87),

12. prof. dr hab. inż. Tadeusz CHMIELNIAK 
(1987/88 - nadal).

H  Jak wynika z podanego wyżej zestawie
nia, profesor, który obejmie funkcję rek
tora Politechniki Śląskiej w najbliższej 
kadencji, będzie ... TRZYNASTYM! Trzynaś
cie to liczba, której przypisuje się roz
maite znaczenia - od bardzo szczęśliwych 
do pechowych. DIARIUSZ jest przekonany i 
wierzy w to święcie, że trzynastki są 
szczęśliwe! (Ale. No właśnie. Teoretycznie 
tak być nie musi. Jeśli nazwisko się po
wtórzy - a są trzy takie możliwości - to 
nadal funkcję rektora naszej Uczelni peł
niłoby DWUNASTU profesorów. Z tym że ka
dencja (okres pełnienia funkcji) i tak bę
dzie TRZYNASTA - z jednym tym razem wyjąt
kiem. Zastrzegamy się wyraźnie - to są teo
retyczne rozważania!)
■  Notowania "wyborczej giełdy". Wybory 
rektora wywoływały i wywołują nadal sporo 
emocji w każdym środowisku akademickim. Tak 
jest też i w naszej Uczelni. Wybór zaś rek
tora przez kolegium elektorów - jak prze
widuje projekt ustawy - a nie przez senat 
sprawia, że krąg osób zainteresowanych 
czynnym prawem wyborczym jest większy. Po
czynając od stycznia środowisko rozpoczęło 
nieoficjalne dyskusje, w różnych gronach, 
na podstawowy temat - KTO. Nie wypada DIA
RIUSZOWI wymieniać nazwisk Panów Profeso
rów, o których jako potencjalnych kandyda
tach na rektora mówiło się lub mówi nadal. 
Nie możemy jednakże udawać, że nic nie wie
my. Popróbujemy posłużyć się nieskompliko
wanym szyfrem, wymieniając tylko pierwsze 
litery nazwisk i oddzielnie wydziały, na 
których pracują. Najliczniej w tym zbiorze 
reprezentowane są nazwiska na literę G - 
aż czterech profesorów, litery M, S i W - 
po dwóch, zaś B, C, N i T - po jednym. 
Łącznie 15 nazwisk. Z wydziałami RAu i RME 
związanych jest po trzech potencjalnych 
kandydatów środowiska. Wydział RG ma dwóch, 
zaś - RB,RE,RI,RMF,RMT, RM i RCh po jednym. 
A jak będzie naprawdę? Przedłużenie kaden
cji organów jednoosobowych i kolegialnych 
powoduje, że odpowiedź poznamy po waka
cjach (a nawiasem mówiąc, liczyliśmy, że 
nowa ustawa o szkolnictwie wyższym usunie 
ten niezręczny termin - organ! Tymczasem 
- j a k  widać w projekcie ustawy - organ 
trzyma się mocno!)

PRASA O NOWEJ USTAWIE

■  Środowisko akademickie od blisko pół 
roku mocno przeżywa sprawy związane z no
wą ustawą (ściślej - projektami) o szkol
nictwie wyższym. Atmosfera "zagęściła się" 
w ostatnich tygodniach w związku z koniecz
nością uruchomienia przewidzianych w obo
wiązującej jeszcze ustawie procedur wy
borczych. A jak relacjonuje prasa tok prac 
w Sejmie nad nową ustawą? Przytaczamy dla 
przykładu cztery informacje (bez komenta
rza) .
- RZECZPOSPOLITA (Nr 92, z 20.IV.br.) -
"Jak dowiadujemy się, podkomisja pracująca 
nad nowelizacją ustawy o szkolnictwie wyż
szym uznała, że niemożliwe jest zakończe
nie postępowania legislacyjnego tak, by 
zdążyć na mające się odbyć w czerwcu wybo
ry w uczelniach. Ma więc zaproponować

-c:
0)

■ mmm

Oo
■ mmm 

$

3



uchwalenie ustawy przedłużającej kadencje 
organów akademickich do listopada, znoszą
cej równocześnie decyzje ministra eduka
cji o powołaniu komisji wyborczych".
- TRYBUNA ROBOTNICZA (Nr 97, z 26.IV.br.)
- "Posłowie sejmowych komisji: Edukacji, 
Nauki i Postępu Technicznego oraz Ustawo
dawczej na wspólnym posiedzeniu 25.bm. opo
wiedzieli się za odroczeniem wyborów do 
władz uczelni na czas nieokreślony i prze
dłużeniem kadencji organów szkół wyższych 
do 30 listopada br. Uzgodniono,że nowe wy
bory, które miały się rozpocząć 30 bm., po
winny się odbyć pod rządami nowego prawa".
- RZECZPOSPOLITA (Nr 99, z 28-29.IV.br.) - 
"Przerywając na chwilę debatę o polityce 
międzynarodowej Sejm bez dyskusji przepro
wadził dwa czytania tzw. małej nowelizacji 
ustawy o szkolnictwie wyższym i - przy mi^ 
nimalnym ąuorum - uchwalił ją. Ustawa prze
dłuża kadencję wybieralnych organów wyż
szych uczelni do 30 listopada oraz zawie
sza rozpoczęte postępowanie wyborcze".
- GAZETA WYBORCZA (Nr 98, z 27.IV.br.) - 
"Nowa ustawa o szkolnictwie wyższym może 
być uchwalona dopiero za miesiąc, gdyż sej
mowa komisja nie zakończyła pracy nad rzą
dowym projektem. Nie można jednak dopuścić 
do wybierania nowych władz uczelni (rekto
rów, senatów) zgodnie z kagańcową ustawą 
z 1985 r. Sejm postanowił więc w czwartek' 
przedłużyć kadencję obecnych władz uczel
nianych do 30 listopada br."

w s p ó ł p r a c a  z  z a g r a n ic ą
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H  Wiosna za granicą w pełnym rozkwicie. 
Sezon konferencyjny także! W kwietniu z 
wyjazdów zagranicznych skorzystało 53 pra
cowników naczej Uczelni. Najwięcej wyje
chało do: ZSRR 13, Czechosłowacji 12, Au
strii 9, RFN 8 i NRD 5. Pozostałe miejsca 
konferencji to: Berlin Zachodni 2 oraz Ju
gosławia, Dania, Kanada i Wielka Brytania 
po jednym. Celem wyjazdów były: konferen
cje naukowe 24, konsultacje 12, staże 5, 
wymiana bezdewizowa 4, wyjazdy na zlecenie 
innych resortów 3 i pozostałe, nie miesz
czące się w tej klasyfikacji 5.
■  U nas wiosna jakby się opóźniła. W 
kwietniu Uczelnia przyjęła tylko 14 gości 
zagranicznych. Ze Związku Radzieckiego przy
jechało 10 osób, z Rumunii 1, z Francji 2 
i Kuby 1. Na indywidualne zaproszenie przy
jechało 4 pracowników, jeden na staż nau
kowy, a 9 w ramach wymiany bezdewizowej.
B  W dniach od 3 do 5.IV.br. odbyła się w 
Moskwie III Konferencja rektorów współpra
cujących uczelni ze Związku Radzieckiego i 
Polski. Konferencja odbyła się pod hasłem 
- "0 aktualnych zadaniach szkoły wyższej i 
dalszym pogłębieniu współpracy uczelni ZSRR 
i Polski". Dyskutowano nad następującymi 
zagadnieniami: doskonalenie współpracy w 
zakresie nauk społecznych i oddziaływania 
wychowawczego oraz współpracy organizacji 
studenckich (I grupa tematyczna), podnie
sienie efektywności wspólnych badań nauko
wych (II) i podstawowe kierunki rozwoju 
współpracy międzyuczelnianej, rozwój nowych 
form współpracy, doskonalenie zasad orga
nizacyjnych wymiany specjalistów i studen
tów (III). W Konferencji uczestniczyli rek
torzy (prorektorzy) 21 polskich uczelni, 
które mają podpisane umowy o współpracy z 
partnerami w ZSRR. Naszą Uczelnię repre
zentował JM Rektor prof. T. Chmielniak,

który wygłosił referat w ramach drugiej 
grupy tematycznej.

o r g a n iz a c j a

■  Zarządzenia Rektora: Nr 20/89/90 z dn. 
2.04.90 r. - w spr. powołania Komisji ds. 
Studenckich Praktyk i Obozów Naukowo-Ba
dawczych, Nr 21/89/90 z dn. 10.04.90 r.
w spr. powołania w Uczelni Komisji ds. Ra
cjonalizacji Kosztów Utrzymania Domów Stu
denckich, Nr 22/89/90 z dn. 17.04.90 r. - 
w spr. zasad przyznawania dodatków dla kie
rowców i ich pomocników za wykonywanie 
czynności dodatkowych nie wchodzących w 
zakres ich normalnych obowiązków służbo
wych.
H  Pisma Okólne: Nr 7/89/90 z dn.3.04.90 r. 
- w spr. wypłacania ekwiwalentu pieniężne
go za pranie i naprawę odzieży roboczej, 
Nr 8/89/90 z dn. 5.04.90 r. - w spr. obo
wiązku przesyłania do izb skarbowych in
formacji podatkowych o umowach zawartych z 
osobami fizycznymi, spółkami cywilnymi i 
jawnymi, Nr 9/89/90 z dn. 26.04.90 r. - w 
spr. przeprowadzania badań profilaktycz
nych pracowników Politechniki Śląskiej.
■  Pisma wg rozdzielnika: R0/11/89/90 z 
dn. 19.04.90 r. - dot. przesłanych z MEN 
informacji w sprawie wyborów do władz 
Uczelni, RD/4/89/90 z dn. 30.04.90 r.-dot. 
ustalenia odpłatności za miejsce w DS.

KRONIKA ŻAŁOBNA

H  W dniu 28 kwietnia br. zmarł nagle w 
wieku 63 lat Zasłużony Nauczyciel RP prof. 
zw. dr hab. inż. Jerzy NAWROCKI, członek 
Polskiej Akademii Nauk, doktor honoris 
causa Nowosybirskiego Instytutu Elektro
technicznego, rektor Politechniki Śląskiej 
w latach 1974-1981, długoletni prorektor, 
dyrektor Instytutu Przeróbki Kopalin na 
Wydziale Górniczym, b. członek Rady Państwa, 
b. poseł na Sejm kilku kolejnych kadencji, 
b. minister Nauki r Szkolnictwa Wyższego i 
Techniki, przewodniczący Rady Nadzorczej 
Wspólnoty Energetyki i Węgla Brunatnego, 
członek wielu rad naukowych. W uznaniu za
sług odznaczony tytułem Honorowego Górnika 
RP, Orderem Sztandaru Pracy I kl. , Krzyża
mi: Komandorskim i Kawalerskim Orderu Od
rodzenia Polski, Medalem Komisji Edukacji 
Narodowej, Odznaką "Zasłużonemu dla Poli
techniki Śląskiej" oraz innymi odznacze
niami państwowymi i resortowymi* W zmarłym 
społeczność akademicka straciła wybitnego 
naukowca, cenionego pedagoga, opiekuna i 
promotora młodej kadry, wychowawcę wielu 
pokoleń polskich inżynierów górników, przy
jaciela młodzieży, człowieka prawego i o 
wielkim sercu. Pogrzeb prof. J. Nawrockie
go odbył się w dniu 2 maja br. na cmenta
rzu przy ul. H. Sienkiewicza w Katowicach. 
Społeczność akademicka pożegnała Profesora 
w godzinach rannych tego samego dnia pod
czas uroczystości żałobnych, jakie odbyły 
się na Wydziale Górniczym.
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